



2 October 2014 / 2 octobre 2014

IOTC CIRCULAR 2014-87 / CIRCULAIRE CTOI 2014-87

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: HIGH-SEAS BOARDING AND INSPECTION SCHEME

As you may recall, at its Seventeenth Session, the Commission requested that the IOTC Secretariat review existing practices in other Regional Fisheries Management Organisations (RFMOs) with regards to high-seas boarding and inspection scheme, and to propose a guideline for the development of a binding management measure, for the consideration of the Eleventh Session of the Compliance Committee.

This task, as you will remember, was performed by a consultant that the IOTC Secretariat had engaged, with the financial support of the World Wide Fund for Nature (WWF). The results of the review and the proposal for a binding management measure were presented to the last Session of the Compliance Committee as document *IOTC-2014-CoC11-10*. The Compliance Committee noted that the guideline went beyond the paper that the Commission had requested and, as such, recommended the creation of an informal, inter-sessional working group to discuss further the '*Regional high-seas boarding and inspection scheme*' involving interested CPCs.

In light of the above, I would like to launch the process for the establishment of the Working Group by calling on interested CPCs to nominate their representative(s) to participate in the Working Group. As time is of the essence to progress this work, I will appreciate if CPCs can submit their nominated participant(s) by 19th October, 2014, to the Executive Secretary of the IOTC.

Once nominated, the Secretariat will provide the participants with the text of the '*Regional high-seas boarding and inspection scheme*' in Word format. The participants will have then until 19th November, 2014, to provide their comments and edits to the text, in track changes. The Secretariat will then provide a consolidated text including all the comments and edits of the participants for final consideration by the Working Group.

Madame/Monsieur,

OBJET : MÉCANISME D'ARRAISONNEMENT ET D'INSPECTION EN HAUT MER

Comme vous le savez, lors de sa Dix-septième session, la Commission a demandé que le Secrétariat de la CTOI passe en revue les pratiques des autres organisations régionales de gestion des pêches (ORGP) en ce qui concerne les mécanismes d'arraisonnement et d'inspection en haute mer, et propose des lignes directrices pour le développement d'une mesure de gestion contraignante, pour examen lors de la onzième session du Comité d'application.

Distribution / Destinataires

IOTC Members/ Membres de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémén.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Djibouti, Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organizations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement



Cette tâche, vous vous en souvenez, a été réalisée par un consultant engagé par le Secrétariat de la CTOI, avec le soutien financier du Fonds mondial pour la nature (WWF). Les résultats de l'examen et la proposition de mesure de mesure gestion contraignante ont été présentés à la dernière session du Comité d'application dans le document *IOTC-2014-CoC11-10*. Le Comité d'application a noté que la directive va au-delà de ce que la Commission avait demandé et, à ce titre, a recommandé la création d'un groupe de travail informel en intersessions, composé de CPC intéressées, pour discuter du « *Mécanisme régional d'arraisonnement et d'inspection en haute mer* ».

À la lumière de ce qui précède, je voudrais lancer le processus de mise en place de ce groupe de travail en faisant appel aux CPC intéressées afin qu'elles désignent leur représentant(s) pour participer au groupe de travail. Ce travail devant être réalisé dans les meilleurs délais, j'apprécierais si les CPC pouvaient soumettre au Secrétaire exécutif de la CTOI leur(s) participant(s) avant le 19 octobre 2014.

Une fois nommé, le Secrétariat fournira aux participants le texte du « *Mécanisme régional d'arraisonnement et d'inspection en haute mer* » au format Word. Les participants auront alors jusqu'au 19 novembre 2014 pour fournir leurs commentaires et modifications au texte, en mode suivi des modifications. Le Secrétariat fournira alors un texte consolidé, incluant tous les commentaires et modifications des participants, pour examen final par le groupe de travail.

Yours sincerely / Cordialement

Herminio Tembe (Mr.)
Chairman
IOTC Compliance Committee

Attachments / Pièces jointes:

- None / Aucune

Distribution / Destinataires

IOTC Members/ Membres de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémén.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Djibouti, Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organizations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement